DOI:10.18572/2072-4160-2019-4-23-25

УДК 343.9 ББК 67.51

Криминальные киберуслуги участникам незаконного оборота наркотических средств и психотропных веществ

Халиуллина Ляля Гарафиевна,

научный сотрудник Научно-исследовательского института Университета прокуратуры Российской Федерации (г. Москва) leila@lenta.ru

В статье рассмотрены некоторые аспекты вовлечения киберпреступников в совершение преступлений в сфере незаконного оборота наркотических средств и психотропных веществ, которые опосредованы причинами социально-экономического характера. Содержание взаимодействия киберпреступников с участниками незаконного оборота наркотических средств и психотропных веществ рассматривается в рамках криминальной сервисной модели совершения киберпреступлений.

Ключевые слова: незаконный оборот наркотических средств и психотропных веществ, информационные технологии, криминальные услуги, киберпреступления, преступления в сфере компьютерной информации, виктимизация.

Criminal Cyberservices to Participants of Illicit Trafficking in Drugs and Psychotropic Substances

Khaliullina Lyalya G.

Research Scientist of the Research Institute of the University of Prosecutor's Office of the Russian Federation (Moscow)

In this scientific article some aspects of involvement of cybercriminals in Commission of crimes in the sphere of illicit traffic of narcotic drugs and psychotropic substances which are mediated by the reasons of social and economic character are considered. The content of interaction between cybercriminals and participants of illicit trafficking in narcotic drugs and psychotropic substances is considered in the framework of a kind of service model of criminal services.

Keywords: illicit trafficking of narcotic drugs and psychotropic substances, information technology, criminal services, cybercrime, crimes in the field of computer information, victimization.

№ 4 / 2019 L 23